
Geachte mevrouw Breedveld,

U heeft op 23 augustus 2021 aan het college advies uitgebracht op de concept-
inkoopstrategie Jeugd. 

Algemeen

Wij waarderen dat u zich heeft gebogen over dit (ook voor ons) complexe onderwerp en u 
het college positief adviseert. Wij danken u voor de waardering die u uitspreekt over de 
wijze waarop de inkoopstrategie tot stand is gekomen. En dat u eveneens van mening bent,
dat de inkoopstrategie ruimte blijft geven om mee te bewegen in ontwikkelingen.
Het uitdenken van een richting om onze visie, ambities en transformatiedoelen te realiseren
geeft veel energie in de regio Lekstroom; we doen het echt samen met alle gemeenten en 
andere betrokkenen, zodat we komen tot een gedragen strategie. Met de ontwikkelopgaven 
in de strategie beogen we samen met verwijzers en aanbieders goede kwalitatieve zorg 
mogelijk te maken voor onze jeugdigen en ouders, die aansluit bij hun behoefte. Wij denken
dat dit ook bijdraagt aan de financiële beheersbaarheid. 
Leidend in de inkoopstrategie is, dat we de zorg en ondersteuning mogelijk maken die nodig
is. Wij denken de komende jaren met de segmentindeling en bijbehorende 
kostensystematiek tot een goed (getransformeerd) en betaalbaar jeugdhulpstelsel te 
kunnen komen in Lekstroom en dus ook in gemeente Vijfheerenlanden. De inkoopstrategie 
geeft slechts de richting aan waarlangs we de inkoop willen vormgeven. We werken dit 
verder uit in inkoopdocumenten, met een bijbehorende financiële impactanalyse. Dan zal 
duidelijk worden of de richting die de inkoopstrategie schetst ook leidt tot financiële 
beheersbaarheid. 

Kanttekeningen

U geeft ons diverse kanttekeningen mee. Wij ervaren uw inbreng als zeer constructief en 
weloverwogen. Hieronder geven wij onze reactie op uw kanttekeningen.
• Versterk de positie van de sociale teams en met name in het verruimen van de 
mogelijkheid preventief te acteren en houdt daarmee rekening bij de inkoop.
Op dit moment is een proces gaande van de doorontwikkeling van het sociaal team, waarbij
de samenstelling, inzet en werkwijze van het sociaal team worden bekeken en waar nodig 
opnieuw uitgewerkt. Een belangrijke doelstelling is om ervoor te zorgen dat ook het sociaal 
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team een onderdeel wordt van het proces van beheersbaarheid van de kosten en tijdige en 
passende zorg.
In dat proces zal ook uitgebreid aandacht zijn voor het onderzoeken van de mogelijkheden 
voor het op- en afschalen van zorg en dus een grotere nadruk op preventie.

• Houdt vast aan het uitgangspunt (conform raads- en collegeprogramma) dat iedere 
bewoner tijdig de zorg krijgt die nodig is en leg daarvoor de focus minder op eigen 
verantwoordelijkheid en financiële beheersbaarheid.
Bereikbaarheid van zorg en effectiviteit zijn belangrijke uitgangspunten van de 
inkoopstrategie, in combinatie met de financiële beheersbaarheid. De combinatie is daarbij 
van belang, niet enkel de financiële beheersbaarheid. Wij zijn voortdurend in overleg met 
alle partners in het veld om tot een zo optimaal mogelijke combinatie te komen. Daarin 
hebben alle ketenpartners hetzelfde belang en doel: hulp en ondersteuning bieden waar en 
wanneer die nodig is, zonder daarbij het financiële kader uit het oog te verliezen. 
Dat betekent dat slimme oplossingen bedacht zullen moeten worden en er, zoals u al 
aangaf, meer geïnvesteerd zal moeten worden in preventie. Wij hebben er alle vertrouwen 
in dat de slimme oplossingen tot het gewenst resultaat zullen leiden.

• De nieuwe inkoopstrategie kent geen bezuinigingsopdracht. In onze ogen is de 
opdracht dat de ontwikkelopgaven bij dienen te dragen aan een financieel beheersbaar 
jeugdstelsel daaraan strijdig. Dit baseren we tevens op de uitgangspunten uit het huidige 
collegeprogramma met betrekking tot participatie van alle bewoners.
De opdracht om te komen tot een financieel beheersbaar jeugdstelsel betekent niet per 
definitie dat er bezuinigd moet worden, of dat de jeugdzorg minder bereikbaar dan wel 
minder effectief wordt. In tegendeel zelfs. Het feit dat de opdracht om te komen tot een 
financieel beheersbaar jeugdzorgstelsel voor ons ligt, betekent dat we de huidige 
werkwijzen en processen kritisch bekijken. Nu al is duidelijk dat er een aantal 
verbeterpunten zijn, die op alle vlakken winst op gaan leveren. Sommige processen zijn 
bijvoorbeeld onnodig omslachtig, waardoor kostbare tijd verloren gaat en de tijdigheid van 
de zorg en ondersteuning in het geding komt. Het, samen met de ketenpartners, 
stroomlijnen van deze processen en er betere afspraken over maken in de contracten, 
betekent dat cliënten sneller geholpen worden en levert tevens een besparing op.
We zullen de roep van de adviesraad voor een beheersbaar financieel jeugdzorgstelsel zeer 
zeker blijven uitdragen bij het rijk en ons uiterste beste blijven doen dit te bereiken. 

Tot slot

Wij ervaren vanuit uw advies draagvlak bij de ASD over de door ons ingeslagen weg. In het 
vervolgproces houden wij aandacht voor de door u ingebrachte punten. Voor nu danken wij 
u voor het met ons meedenken om de hulp en ondersteuning voor onze inwoners zo goed 
mogelijk te organiseren. 
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